
P r o t o k 6 t nr XXIX/2016 
z obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Ktodzku, 
M6ra  odbyta siq w dniu 19 wrzeOnia 2016 r. 

w sail Rajc6w Urzqdu Miasta w Ktodzku 

Sesja rozpoagla sie o godz. 10:OO. 

1. Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 

Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tomasz tabsk i  m6wiqc: 

,,Otwieram obrady XXIX sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie wainoOci sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Fabski stwierdzil, i i  w sesji uczestniczy 18 radnych 

w zwiqzku z tym wszystkie podejrnowane decyzje bgdq prawomocne. 
(Nieobecny na sesjl radny p. Wojclech tyszklewlu, radny p. Zblgnlew Nowak, radny p. Zdzislaw Duda) 

3. Wyb6r sekretarza sesjl. 

Na sekretarza sesjl Przewodniczqcy Pan Tomasz i a b s k i  zaproponowal radnq Paniq Anetq 

tosiewicz. Innych kandydatur nie zgloszono. Pani radna wyrazila zgode. Poddano kandydaturg 

pod glosowanie. 

Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (Nie gbsowal nleobecny na sesjl radny p. Wojciech 

tyuklewlu, radny p. Zbignlew Nowak, radny p. Zdzislaw Duda ) 

Radna Pani Aneta tosiewicz zostala powolana na sekretarza obrad XXIX sesji Rady Miejskiej 

w Ktodzku. 

4. Podjqcie uchwaly w sprawie udzieienla odpowiedzi na wezwanie do usunlecia 

naruszenia prawa w uchwale Nr XXXIV/333/2009 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 26 

marca 2009 r. w sprawie ustaienia regulaminu okredlajqcego wysokodt oraz warunki  

przyznawania dodatk6w d o  wynagrodzenia, nagr6d I zasad obliczania wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe i zastqpstwa dora ine dia nauczycieii zatrudnionych 

w plac6wkach odwiatowych prowadzonych przez Gming Miejskq Ktodzko, druk nr 236. 

(Zat. nr 1) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinformowal, l e  opracowany projekt uchwaly 

stanowi odpowiedi na wezwanie do usuniecia naruszenia prawa w uchwale nr XXXIV/333/2009 

Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 26 rnarca 2009 r. W odpowiedzi uznaje sig zarzuty za 

uzasadnione. Komisja Edukacji i Kultury zbadala przedmiotowq.sprawg. Obecnie opracowywany 

jest projekt uchwaly w sprawie zmiany regulaminu okreiiajqcego wysokoik oraz warunki 

przyznawania dodatk6w do wynagrodzenia, nagr6d i zasad obiiaania wynagrodzenia za godziny 



Nr XXXIVl33312009 Rady Mlejskiej w Klodzku z dnia 26 marca 2009 r. w sprawie ustalenia 

regulaminu okreiiajqcego wysokoft oraz warunki przyznawanla dodatkdw do wynagrodzenia, 

nagrod i zasad obiiczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i zastgpstwa doraine dla 

nauczycieli zatrudnionych w placowkach ofwiatowych prowadzonych przez Gming Mlejskq 

Klodzko, druk nr 236 wraz z przeglosowanq poprawkq. 

Glosowanie: za - 16, pReciW - 0, wStrzymat0 sig - 2. (Nle g/osowallnlwbecnlna sesjl: radny p. Wojclech 

tyszklewlu, radny p. Zblgnlew Nowak, radny p. Zdzlslaw Duda) 

Uchwa4a zostala podjpta I otrzymata numer XXIX/223/2016. (Zal. nr 2) 

Na sesjs przybyl radny p. Zdzislaw Duda. Na sali 

5. Interpelacje I zapytanla radnych. 

Interpelacji i zapytan nie stwierdzono. 

6. Wnloskl I ~Lwladczen la  radnych. 

Glos zabrat radny Pan Lech Sur6wka. Szanowni Paristwo, Panie Przewodniczqcy. Chcialem 

powiedzlet, te  bardzo mi slg nie podoba taki nlemrawy i powolny sty1 pracy naszej Rady. Jut w 

tej chwili przeszligmy na totalnle 16lwiowe dzialanie, uego pwktadem jest to, t e  dzisiaj sip 

spotykamy i po CO? Czy nie mozna bylo tego przeglosowat na poprzedniej sesji? SpotykaiiSmy 

sig tydzieri temu. Trzeba sig trochg zastanowit. Moina kogoi pogonit, zmusit do tego, teby cos 

zrobit. Druga rzecz, to kiedy skohczq sig prace nad statutem? Powolano specjalnq Komisjg i jest 

cisza. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk l  poinformowal, t e  sesja zostala zwolana na dzisiaj, 

poniewat tydzleri temu wp)yngla do Rady odpowiedi Burmistrza w przedmiotowej sprawie na 

podstawie, ktorej motna bylo przygotowat stosowny projekt uchwaty. Ponadto zgodnie 

z zaplsami w naszym Statucie, sesja zwolywane sq w miarg potrzeb i taka potrzeba zaistniala. 

Radna Pani Aneta toslewicz pelniqca funkcjg Przewodniuqcej Dorainej Komisji ds. nowelizacji 

Statutu polnformowata, t e  projekt statutu jest j u i  gotowy. W irodg odbgdzie sig ostatnie 

spotkanie. Projekt Statutu jest po wstgpnej weryfikacjl I zostanie pnekazany Sekretarzowi oraz 

bgdzie konsultowany z Nadzorem. 

7. Sprawy r6tne. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabskl poprosil o dokonanie przegiqdu technicznego placu 

zabaw przy Przedszkolu nr 4 i naprawg sznurow przy znajdujqcych sig tam hugtawkach. 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak. Panie Przewodnlaqcy, Wysoka Rado, Panie 

Burmlstrzu. Mam pytanie do Burmistrza Pana Tracza w temacie naszej ostatnlej sesji 



i poruszonego tematu PSS Spdem. W Gazecie Klodzklej w artykule ,,Magistrat stawia Spolem 

pod Scianq" pozwolq Panstwo, i e  zacytujg fragment i prosilbym Pana Burmlstrza, ieby sig do 

tego odnibsl, cyt.: ,,V-ce Burmistrz Tracz usprawiedliwial nieobecnokt kierownika wydIialu 

gospodarki i mieniem komunalnym jego wyjiciem do Urqdu Pracy. Kwadrans po tej wypowiedzi 

wychodz3c z Ratusza sprawdzilem czy K d t  jest w swoim gabinecie. Oaywikcie byl." Panie 

Burmistrzu, co sig wydarzylo, i e  taka informacja do nas dotarla. Pytam, poniewat to ja takie 

pytanie zadawakm w temacie Pana Kierownika. 

Odpowiedzi udzieiil 2-ca Burmistrza Pan Wiestaw Tracz. Proszg Palistwa, w momencie kiedy 

jestem tu na sali nie jestem gdzie indziej. To jest prosta wytlumaczenie. Informacja jakq 

otrzymalem przed sesjqod kierownika, bylo to usprawiedliwieni'e nieobecnoSt na terenie Urzgdu, 

z powodu wyjScia do Powiatowego Urzgdu Pracy. Czy w migdzyczasie zdqiyl dotrzet do Urzgdu 

Miasta to j u i  jest zupelnle inna sprawa. Nie mam wiedzy na ten temat. W momencie udzielania 

odpowiedzi miatem wiedzg takq jak powiedzialem. 

V-ce Przewodniczqcy Pan Ryszard W6jcik zwrocil uwagg, i e  nieruchomoSt, w kt6rej znajduje 

sig piekarnia zbiiia sig do Smierci techniunej. Ta piekarnia dla mieszkahcbw miasta jest bardzo 

waina i ludzie chgtnie kupujq chleb tam wypiekany. Naleiy zadat pytanie, czy to dzialanie ma 

charakter finansowy, chot nie bylo to wpisane do budietu. Ta piekarnia korzysta z tradycyjnego 

pieca do wypieku pieczywa. Nie wied czy komuf zaleiy, aby mieszkancy zapomnieli jak smakuje 

tradycyjne pieczywo. Uwaiam, i e  naleiy sig z tego wycofat, bo to jest wywdanie burzy 

w szklance wody. Nie wiem czy Panu Burmistrzowi zaleiy na tym, ieby sobie w Klodzku 

nadszarpat sw6j autorytet, bo na tej sprawie moina slg naprawdg zdrowo przewieid. Po calym 

Klodzku zbierajq podpisy. To jest bardzo przykra sprawa, a ona nic nie wnosl do budietu miasta, 

poza tym, i e  komuS bardzo dobrze to bgdzie sluiyt, jeieli to zostanie zlikwidowane. Co do tego 

to nie ma wqtpliwoSci. Proszg, aby Pan Burmistrz nad tym sig zastanowil. Czy naprawdg zaleiy 

Panu, aby sobie kopat jakif dbt? Nic z tego nie ma, poza tym, i e  sobie nabruidzimy w papierach. 

Glos zabral Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 

Odpowiadajqc Panu radnemu Ryszardowi Wbjcikowi, tu nikt nie chce sobie nabruidzit. Tak jak 

wczeSniej bylo mowione, chcemy uregulowat sytuacjg, stan prawny tej nieruchomoSci. W mojej 

ocenie i w ocenie pewnie t e i  wielu osob przejScie na stan wlasnoSciowy tej nieruchomoSci dla 

PSS Pionier bgdzie korzystny. Bgdq mieli motliwoSC inwestowat w tq nieruchomoSt, 

dostosowywat do obecnych standardow. l a  po sesji kaidemu z radnych rozdam pismo, kt6re 

wplynglo do nas 2 wrzeinia od siedemnastu mieszkaric6w tamtej okolicy, kt6rzy majq powainy 

problem z funkcjonowaniem tej piekarni. Chodzi o kwestie zwiqzane z wydobywajqcym sig 

pylem, zanieczyszczaniem srodowiska, jak rbwniei sytuacjq wentylacji. My oczywiScie nle 

chcemy sig w iaden spos6b pchaC i rozstrzygat tutaj migdzy mieszkancami, a piekarni% ale silr\ 

rzeczy to pismo wplynglo do nas i musimy sig nim zajqi. Wracajqc do moiliwoSci wykupu tej 

nleruchomoSci przede wszystkim chcialem podkreilit jednq rzecz, i e  to co sig dzialo podaas 



mojej nieobecnoici nosi znamiona hucpy poiitycznej, kt6rq koledzy Pana Prezesa Klimaszki 

w postaci Pana Tomasz Karolczaka rozpgtali, ponlewai nikt nie ma zamiaru iikwidowat tej 

piekarni. ledynq osobq, kt6ra moie podjqt decyzjg o zlikwidowaniu tej piekarni to jest Zarzqd 

PSS Spdem. Szkoda, i e  nie ma tutaj Pana Klimaszki. l a  przypuszaam, i e  Pan Klirnaszko 

doskonaie wiedzlal, i e  jestern na urlopie I wybral sobie akurat termin sesji, na kt6rej mnie nie 

bylo. lalujg, i e  nie ma go tutaj, ale myiig, t e  jeszcze bgdzie moil iwoit porozmawiania o tych 

tematach publianie ze wszystkimi radnymi, jak r6wniei: mieszkahcami o catej giobainej sytuacjl 

PSS-U. M6wlenie tutaj, t e  potencjalnie w ramach podjgcia decyzji pnez PSS Pionier 

o zlikwidowaniu tej piekarni straci praca 20 osbb, to pytam ile os6b przez ostatnie iata stracilo 

pracg w likwidowanych skiepach? Mam pytanie do tych odb,  ktdre sq orgdownikami takich 

rozwiqzah, robienia bum/ w rnieicie min. bezpoSrednio do Pana Karoluaka. Niech Pan powie jak 

wygiqda sytuacja? Co sig dzieje z ul. Czeskq, diaczego ta nieruchomoit nie naieLy do PSS-u? Co 

sig dzieje z ul. Morcinka, co sig dzieje z DINO? Przeciei to sq iwietne lokale. Dlaczego te iokaie 

w tym momencie funkcjonujq w innym obmcie? Tu sic otwiera pytanie, jak wczeiniej Zarzqd 

PSS Pionier kierowal politykq dotyczqcq zarzqdzania nieruchomoSciarni w swojej SpMdzielnl? 

M6wienie w informacjach medialnych, i e  ta nieruchomoit bgdzie kosztowata pM rniliona, czy 

600 tys. zl - tego jeszae nie wiemy, poniewai jesteirny w trakcie robienia operatu i bez 

okreiienia sig Zarzqdu PSS-u co do chgci wykupienia tej nieruchomoici nie bgdziemy sporzqdzah 

tego operatu. Co stoi na przeszkodzie, aby PSS Pionier stal slg wtaicicielem nieruchomoici? 

Z tego sq wymierne korzyici. Z samej transakcji VAT-u moina sobie odliczy6 kwestia 

inwestowania w nieruchomoiC, podniesienie wartoSci SpMdzieini, poniewai ten budynek stanie 

sig wtasnoiciq SpMdzieini. My bgdzi,emy lada moment musiell aktuaiizowaC czynsz dzieriawny 

SpMdzielni w oparciu o nowe przepisy. Czy nie lepiej jest wziqt kredyt na hipotekg I wykupit tq 

nieruchomoit na wlasnofC, wtedy odpadnie ju t  czynsz dzieriawny. To sq wyrnierne korzyicl dia 

SpMdzielnl. To jest istota tej sprawy. I nikt tutaj z tej strony, z mojej strony nle ma w zamyile 

iadnej likwidacji piekarni. Nikt tego nie chce. Chcemy po prostu, ieby SpMdzielnia miala tytul 

prawny do nieruchomoici. Z tego co jest mi wiadomo wystqpimy na piirnie do Rady Nadzorczej 

SpMdzleini, bo w mieslqcu sierpniu Rada Nadzorcza wyrazila zpodg Panu Prezesowi na nabycie 

tej nieruchomoici. To gdzie tu jest sens i logika? Tu jest opieranie sig na pblprawdach, 

ktarnstwach I na pr6bie wywdania burzy. W tym, albo w przyszlym tygodniu zorganlzujg 

konferencjg prasowq, w kt6rej przedstawig argumenty za wykupieniem tej nieruchomoici, bo 

jest jeszcze kilka lnnych argumentbw. Musieliimy tam zrobit r6wniei porzqdek, jeSIi chodzi 

o podzialy, poniewai czgit tej nieruchornoici wchodzila na uiicg. De facto Panie radny Wdjcik, 

to Pan przeciei m6wil wueiniej o tym, i e  ta piekarnia powinna zostat zburzona. Przypomlna 

Pan sobie o tym, i e  byly plany dotyczqce poszerzenia ronda, przebudowat ui. Mlckiewicza. Kto 

z Pahstwa ma prawo do tego, aby mowit o tym, i e  Burrnistrz chce zlikwidowat piekarnig, 

a wiem, i e  tu takie slowa padah/. Nigdy w iyciu. leiel i  chcecie Panowie ze mnq polemlzowat to 

r6bmy to z otwarta przylbicq, na dokumenty, na konkrety, a nie na p6tprawdy. 



Ad vocem V-ce Przewodniczqcy Pan Ryszard W6jclk. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 

Panie Burmistrzu. Nie traktujmy PSS-u tak jakby to by+ normalny gracz na rynku. To jest ,,pies 

z kulawq nogq, kt6ry pada". Wszyscy wiedzq co sip dzieje w handlu. To, i e  oni sip jeszcze 

utrzymujq, jako zorganizowane przedsigbiorstwo handlowe, to jest cud. Oni utrzymujqsig dzigki 

temu, i e  niekt6re nieruchomoSci rnogq sprzedat. Nie traktujmy PSS-u tak jak normalny podmiot 

dzialajqcy na prawach rynkowych. Pan Burmlstrz powledzial o tytule prawnym. Oni majq tytul 

prawny do tej nieruchomoScl. Przetrzymaii piekarnig mechanicznq, przetrzymali inne zmiany. To 

Swiadczy o tym, i e  robiqdobrq rzecz. Oczywifcie, jeiell kt06 by sig zdobyl w odpowiednim czasie 

na odwagg, 20-30 lat temu, jak przebudowywano uklad komunikacyjny, kiedy mszyla 

ul. Witosa, to dzisiaj nie byloby tematu, ale wtedy prawie wszystkie pieczywa by& dobre. l a  

wcale nle bronig PSS-U. Tyiko, i e  on i tak jest j u i  ,,blty" w handiu, a jeszcze sig jakoS utrzymuje, 

zatrudnia ludzi. Nad tym proszg sig zastanowit, podejmujqc decyzjg w tej sprawie. 

Glos zabral Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Tak jak 

j u i  powiedzialem wczegniej, chcemy uregulowa6 sytuacjg prawnq tej nieruchomofci. Mogg podat 

konkretny p q k l a d  z tego roku. Osoba prywatna, niepubiiczne przedszkole wykupita swojq 

nieruchomoSt za ponad 1200 000 zl. I nie bylo tutaj iadnych przeszk6d. Wziea kredyt 

I przedszkole daiej tam funkcjonuje. Piekarnia jest dobra, piecze wspania)y chleb, poniewai jest 

pleczony metodq pleca chlebowego opalanego wgglem. Prosz? tutaj wziqt pod uwagg, te  nikt 

tutaj w Ratuszu nie chce doprowadzit do iikwidacjl tej plekarni. Czy Pan nie uwaia, i e  PSS 

Pionier jei i i  stalby sig wlaicicielem tej nieruchomoSci, to mialby o wiele lepszq sytuacjg? 

OuywiScie, i e  mialby o wiele lepszq sytuacjg. Mowienle o tym, i e  sig utrzymuje na rynku - 
i dobrze, i e  sig utrzymuje na tym trudnym rynku handlowym, ale nie ukrywajmy, i e  twonenie 

sobie samemu konkurencji to t e i  jest wina Zarzqdu i Prezesa. W nieruchomoSciach, ktdre kiedyf 

byly PSS-u teraz funkcjonujq takie markety jak DINO, jak ECO. Pan Burmistrz stwierdzil, i e  

Sp6tdzielnla wpuszcza do Swietnych lokalizacji, ktore miala do tej pory obce marki, z kt6rymi 

teraz musi konkurowat. W mojej ocenie - m6wiq to publicznie - dzialalnie Pana Klimaszki przez 

ostatnie 6 lat nie jest zgodne z interesem PPS Pionier I sq na to dowody. le ie l l  komui by zaieialo 

na tym, aby to dobrze funkcjonowalo nie pozbywalby sig tak atrakcyjnych nieruchomoSci. 

Dlauego niemchomo6t przy ul. Czeskiej, przy ul. Morcinka rnoie w tej chwili funkcjonowat? 

WczeSnlej nie moglo funkcjonowat? My r6wnlei jestegmy zobllgowanl o to,  ieby dbae o doch6d 

do budietu gmlny. Gmina t e i  ma zadania do realizacji, zwiqzane z potrzebami mieszkaridw. 

Bgdg dzisiaj w kontakcie z jednq osobq, kt6ra zwracala sig w sprawle 

funkcjonowania piekarni, pismo do tej osoby byto kierowane w 2013 roku. Przed urlopem bylem 

tam od dwudziestej drugiej do piemszej nad ranem zobaczyt jak to funkcjonuje, poniewai 

przyszli do mnle mieszkalicy I powiedzieli, i e  wydobywa sig nieprzyjemny zapach z komina. To 

jestem w stanie zrozumiet, ale uwaiam, ze sq dzisiaj technologie, kt6re pozwalajq tak oczySci6 

ten dym, ieby nie doskwieral mieszkalicom, ale r6wniei: sarn zapach palonych p6iniej ortgb6w. 



W pierwszych minutach po wloie,niu pierwszej porcji do piekarnika, najplerw idq bulki, 

a p6iniej chleb. Tq technologig znam doskonale, bo zdqiytem jq poobserwowat przez te 

4 godziny. Po 1,s godziny, kiedy j u i  palqsig te otrgby to te wszystkie okna, kt6re sqpootwierane 

wychodzq na mieszkania ludzi. Siedzqc tam trzy godziny I wychodzqc stamtqd myflalem, i e  po 

pewnym momencie zwymiotujg, uu jqc te zapachy. To sq t e i  problemy ludzkie, ktdre trzeba 

rozwiqzywat, a nie tylko skupiat sig na tym, ieby robit hucpg polityunq i zajmowat sig 

reaiizowaniem dlugofalowych zadari politycznych Pana Prezesa Klimaszki i przebywajqcego 

bardzo czgsto w nieruchomoici PSS Pana Karolczaka. 

Sale posiedzeh opugcit radny p. Adam Kwas. 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak. Panie Burmistrzu, ciszg sig bardzo tq wypowiedziq, 

strasznie mnie Pan ubawil. Jeieli chodzi o otwartq przylbicg, ktdrq Pan tak dzieinie chce stawiai 

to diaczego Pana nie byl na ostatniej sesji, kiedy rozmawialiimy o rondach. Tak dziwnle Panu 

wypada, i e  jeieli ma sig cof dziat to Pana nie ma. Zapraszat Pan delegacje I wziqt Pan uriop. 

Cieszg slg, t e  Pan bacznie obserwuje to co sig dzleje w PSS Spolem. Bardzo sig cieszg, i e  za 

listonosza rob1 Pan Kdt, ktdry lata z listaml, jakby nie byto Poczty Polskiej. Jeieii chodzi 

o uszczgiliwianie kogok - Pana Klimaszki wzigciem kredytu i jak Pan to fwietnie powiedzial, te  

bgdzie moina sobie odliczyi VAT. Czy Pan chociai przez pig6 minut prowadzil flrmg? 

Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko potwierdzil, t e  prowadzil flrmg. 

Radny Pan Tomasz Karolcza. I diatego Pan zostal urzgdnikiern, wywrbcila slg. Gratuiujg Panle 

Burmlstrzu takiego podejfcia do tematu. 

Ad vocem B u r m i s t ~  Miasta Pan Michal Piszko. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Panie 

radny prowadzilem flrmg dtuiej n i i  przez pig6 minut, ale niestety musialem jq zamknqt ze 

wzglgdu na to, i e  byta to firma zwiqzana z pozyskiwaniem irodk6w zewngtrznych 1 ze wzglgdu 

na to, i e  zmienily sig moje plany iyciowe. Otrzymatem innq pracg t e i  zwiqzanq z funduszami, 

pny  ocenie projektdw w instytucji zarzqdzajqcej czyli w Urzgdzie Manzalkowskim. W zwiqzku 

z tym bylem zobligowany przeplsami antykorupcyjnyml do zamknigcia tej dzlalainoSci. Proszg 

wziqi pod uwagg jeszcze jednq r z e u  - odpadnie optata za czynsz. Te pieniqdze, ktdre idq na 

czynsz moina przekazat na sptatg kredytu. Moina swobodnle sptacat kredyt i stat sig 

wtafcicielem nieruchomoici, ktdra pdiniej moie byt  sprzedana przez Zarzqd, jeieli bgdzie taka 

potrzeba. To rozwi~zanie nie jest stqwianiem Sp6idzielni pod fcianq I ja dekiarujg, i e  jeiell jest 

potrzeba to my sig dostosujemy do formy spbcania kwoty, kt6ra bgdzie przedstawiona 

w oparcle szacunkowym, tak zeby jak najbardziej wesprzet dzialainie PSS Pionier. Proszg mi 

odpowiedziet na argumenty, diaczego Pan V-ce Przewodniczqcy Wdjcik, albo Pan Karolczak nie 

odpowie mi co byto w gglwie Pana Prezesa, kiedy pozbywat sig nleruchomofci w tak atrakcyjnych 

miejscach jak na ui. Morcinka przy duiym osiedlu, jak rdwniei pod Twierdzq? Te nieruchomofci 

naprawdg sq Swietne i dowodem na to, i e  tam funkcjonujq sk!epy innych marek jest to, i e  sq 

one usytuowane w dobrej lokalizacji i bylo na nie wzigcie. Gmina t e i  nie moie brat na siebie 



odpowiedzialno~ci, czy t e i  nie naleiy zrzucat na Gming odpowiedziainoJC za nledostateune 

kierowanie mieniem sp6ldzieini przez Zarzqd Sp6ldzieini. 

Ad vocem radny Pan Lech Sur6wka. Panie Burmistrzu, poprzednio na sesji podczas Pana 

nleobecnotci jak wystgpowal Pan Klimaszko i przedstawil swoje argumenty, tak sig spokojnie 

duchalo i ulowiek odnosil wraienie, i e  on ma racjg. Teraz jak sig ducha Pana to prawle jestem 

przekonany, i e  spos6b Pana mySlenia idzie we wlaiciwy kierunku. Trudno oceniat to wszystko. 

Chciakm zwr6cit uwagg na to co powiedzial radny Pan W6jcik. Trzeba z tym w jakiS spos6b 

skohczyt. To co mbwllem na poprzedniej sesji - dziwi mnie, i e  dwaj panowie nie mogq spotkat 

sig ze sob% spokojnie na ten temat porozmawiat i rozwlqzat problem. Ta sytuacja, kt6ra jest 

w tej chwili nie jest korzystna dla.Urzgdu Miasta i jego szefa. Dorabia sig r6inego rodzaju 

argumentacje. To co Pan przed chwiiq mowit, i e  poszerzano dzialki ze wzglgdu na rondo. To i e  

kt04 chce kupit skiep to podzielono nieruchomoSt na sklep i piekarnig. Pan Prezes mowil tutaj, 

te  nie wystilpi z iadnym akcesem wykupu dopbki nie bgdzie wiedzial lie za to ma zaptacit. Ja 

tutaj slyszg, i e  nie bgdzie Pan robil wyceny do czasu, a i  Pan Prezes nie bgdzie chcial wykupit, 

bo to sq koszty. Trzeba to skoliczyt, bo ta sytuacja nie jest korzystna. 

Gbs zabral Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko. Zgadzam'sig z Panem radnym, niemniej 

jednak od dnia, od kt6rego Pan Kolt robil za iistonosza i doni6d pismo do Sp6ldzieini, aby sprawa 

byla sprawnie zalatwiona, ieby nie tracit czasu, do tej pory nie mam kontaktu ze Sp6ldzlelniq. 

Nie udzieiono nam odpowiedzi, czy jest wola kupna. Na to pismo moina udzielit odpowiedzi, i e  

jest wola, ale po tym jak poznamy orientacyjnq ceng. Jest prowadzona akcja, oczywiScie 

wymierzona bezpoSrednlo w mojq osobg. Ja jeszue chwiieczkg poczekam I t e i  w drugq strong 

przekaig publicznie kiika informacji, wtedy bgdziemy zupelnie inaczej rozmawiat. To jest wola 

i dzialanie Prezesa Sp&dzlelni, kt6ry chce iSC na wojng politycznq i zajmowat sig kierowaniem 

tq Sp&dzielnia a merytorycznych argumentow proszg mi  wierzyt nie ma iadnych. 

Glos w dyskusji zabral radny Pan Jacek Banecki. Prezes Spbldzielni dostat sygnal, ieby slg nle 

odzywal. Nie zrozumial sygnalu. Odezwal sic. Mam wraienie, t e  teraz siedzimy na zebraniu Rady 

Nadzorczej Sp6ldzielni Pionier. Jak Pan Burmistrz chce Sp3dzielniq kierowat, to proszg sig tam 

zapisat I startowat na Prezesa Sp&dzielni Pionier I powiedziet im co majqroblt. KiedyS jak bylem 

mlodszy zawsze denerwowab mnie to jak iudzie, kt6rzy nie prowadz3 biznesu majq pomysly na 

to jak naleiy ten biznes prowadzit. Kt09 mote prowadzit ten biznes glupio. To prawda. By6 moie 

Pan Prezes Klimaszko ten biznes glupio prowadzi, ale to nie jest nasz problem tylko Sp6Idzielni 

Pionier, Rady Nadzoruej i Zarzqdu. OczywiScie Pan Burmistrz jak najbardziej jest zobowiqzany 

do dbania o tlnanse i majqtek naszego miasta, tylko naleiy rozwaiyt poza tymi wszystkimi 

emocjami, czy taka decyzja o wymuszeniu sprzedaiy na niezaleinym podmiocie, kt6ry mbwi, i e  

nie ma Srodkbw i VAT-u nle bgdzie m6gl sobie odpisad bo od zera nie ma co odpisat, bo jak nie 

ma pienigdzy na kupno to nic sobie nie odpisze, czy takie wymuszenie bgdzie dawalo jakieS 



korzyici dla majqtku miasta, czy nie bgdzie dawalo. Naleiy odloiyt na bok te wszystkie 

ideologiczne slowa i przytykl osobiste. 

Sale opu4cUa radna p. Zdzlshwa Gbrska i radny p.Lech Sur6wka. 

Glos zabrala radna Powiatu Pani Marla Dziewiecka. lestern radnq Powiatu, ale te t  wybranq 

glosami mleszkaricbw Ktodzka, dlatego pozwolicie Paristwo, i e  bgdg brala udziat w sesjach 

i komisjach, poniewai t e i  zglaszajq sig do mnie ludzie ze swolmi probiemami. Chcialam 

odpowiedziet Panu Burmistrzowi odnoSnie piekarnl. Bronimy ostatnich polskich sklep6w 

i przedsigbiontw, bo ich j u i  niewiele zostalo i wszyscy dobrze o tym wiemy. To nie byla wha 

zarzqdzajqcych tyrni sklepami, spr9dzielniami czy t e i  przedsigblorstwami, lecz byla to wina 

zarzqdzajqcych naszym paristwem, ktbrzy uruchomili takie, a nle inne mechanizmy gospodarcze. 

Niekoniecznie musi to by6 wina Prezesa PSS -u, i e  upadajq mu sklepy, bo jest to handel 

detaiiczny, ktbty wobec sieci handiowych, marketbw nie ma duiych szans. Slecl market6w sq 

w stanle znleit z powierzchni caly polski handel detaliczny i po to zostaly tutaj wpuszczone na 

zasadach wielu przywilejbw, kt6re nadal im poprzedni Sejm. To byla - moim zdaniem - polityka 

antydetaliczna. Mieszkam 150 metrow od tej piekarnl i ten zapach pieuonego chleba, 

w wgglowych piecach jest niesamowity. Nie wiem co sig potem dzieje, bo tam do pierwszej 

w nocy nie stalam, ale chyba postojq, ieby to wszystko powqchat i zobaczyC co sig tam dzieje. 

Powlnniicie sig Paristwo skupit na tym, i e  jei l i  bgdzie przewaiajqca liczba podpis6w za 

piekarniq, to bardzo proszg, ieby ja pozostawit. Nie wlem jaki moie by6 ten operat szacunkowy, 

bo jego na dzierl dzisiejszy nie mamy i nie zanosi sig na to, aby on slg dokonal. leiel i  tutaj 

mbwimy o Bmierci technicznej to czy moie ona byt  wyceniona na 500 tys. 21.7 0 piekarnlg 

bgdziemy walczyt I apeiujg do Pana Burmistrza, aby zrobil wszystko - odkladajqc na bok 

wszystkie ewentualne konflikty penonalne - ieby ta piekarnia dzialala. Siedem piekarni zamknql 

PSS, poniewai te wqglowe piekarnie sq mniej oMacalne. Dzigki tej piekarni mamy wspanialy, 

zdrowy chleb. Pani Maria Dziewiecka zwrbcila sig do Burmistrza z apelem, aby sprawdzll czy 

dyrektorzy szka przestrzegajq prlepisbw jakie otrzymali wzglgdem sklepikbw szkolnych, 

poniewai jest zakaz sprzedaiy droidibwek z ciasta glgboko mroionego I nie mogq by6 

przeslodzone. W tej sprawie Pani Maria Dziewiecka wystqpi z interpelacjg na piimie. Motna 

doprowadzit do tego, ieby te skiepiki zamawialy dobre pieczywo w piekarni PSS-U. Chcialam 

poruszyt jeszcze jeden temat, poniewai jestem w Komlsji Rewizyjnej Rady Powiatu mamy 

probiemy ze skargami mieszkaric6w powiatu. Wigkszoit skarg jest procedowana jako 

bezzasadna. l a  zawsze glosuje odwrotnie dlatego, i e  staram'sig doglgbnie zbadat te skargi. 

ledna z Pah, ktbrej procedowano skargg jako bezzasadnq zwr6cila siq do Wojewody. Otrzymala 
pismo, kt6re wplyneo pod koniec marca 2016 roku do Rady Powiatu, tak bylo adresowane - 
niestety Rada tego pisma nie dostala. l a  otrzymatam to plsmo od tej Pani skariqcej w aerwcu, 

te sprawy nie sq jeszcze zakoriczone i sq dalej procedowane. W tej Radzie poprzednie dwie 

kadencje na 49 skarg byla jedna procedowana jako zasadna. Tak nie powinno bye. l a  myklg, i e  



cog z tym trzeba zrobit. To sq sprawy skandaiiczne. Pani Maria Dziewiecka zacytowata fragment 

treSci pisma Wojewody w sprawie rozpatrywania skargi, cyt.: ,,W sporzqdzonym uzasadnieniu 

odmownego zalatwienia skargi nalety zatem wskazat fakty, ktdre organ uznal za udowodnione, 

dowody na kt6rych slg oparl oraz przyczyny z powodu ktdrych innym dowodom odm6wit 

wiarygodnoSci i mocy dowodowej zaS uzasadnienie prawne, uzasadnienie podstawy prawnej 

zajgtego stanowiska z przytoczeniem przepisdw prawa. Norma prawna wynikajqca z art. 238 fj 1 

k.p.a, ma fundamentalne znaczenie, gdy i  obliguje ona do reaiizowania przez organ administracji 

publicznej takte na etapie postqpowania skargowego zasady przekonywania obywatela do 

podjqtych przez organ rozstrzygnigt. Rada Powiatu uznajqc skargg za niezasadnq powinna zatem 

wskazat okolicznoSci faktyczne, na ktdrych oparta rozstrzygnigcie, podat motywy dla, kt6rych 

okreSlone okoiicznoSci uznata za nieuzasadnione oraz ocenit ustalony stan faktyczny w Bwietle 

obowiqzujqcych przepisow". Bardzo proszg wziqt sobie to do serca. Jeszcze nie mieliSmy skargi, 

ktora byla zasadna, a Rada Powiatu wszystkie skargi proceduje jako niezasadne. Mam nadziejg, 

t e  Paristwo tak u y n i t  nie bgdziecie, czego Wam iyczg. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz gabski podzigkowat za cenne uwagi, kt6re na pewno bgdq 

pomocne w pracy Komisji Rewizyjnej. My procedowaliSmy dzisiaj skargg - wezwanie do usunlgcia 

naruszenia prawa i Rada uznala je  za zasadne. 

Gtos zabrat Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michat Piszko. Odnoszqc sig do wypowiedzi radnej 

Pani Marii Dziewieckiej tak jak na wstgpie powiedziatem nikt ze strony Urzgdu nle ma zamiaru 

Ilkwidowat piekarni PSS Spotem, Zapraszam Paniq do pojawienia sig w tym miejscu, posiedzenia 

wewnqtrz w podw6rku I w6wczas Pani na pewno odczuje te uciqtliwoSci, kt6re wystgpujq. Tym 

takte nalezy sig zajqt, bo to tet  sq mieszkaricy miasta podpisani pod pismem do Burmlstrza. 

l a  rzeczywiScie nie jestem w stanle tego zrozumiet, moie z tego powodu, t e  nie prowadzitem 

dziatalnoici gospodarczej tak dtugo jak radny Banecki, ale z tego co uczono nas w teorii, jak tez 

w praktyce jest moiliwoSt pozyskania Srodkbw zewngtrznych na dostosowanie tej plekarni do 

obecnych standard6w zachowujqc tradycyjnq formg wypieku chleba. Aby starat sig o takie Srodki 

np. unijne trzeba miet tytut prawny do tej nieruchomoSci, u y  to w formie utytkowania 

wieczystego, ale z pewnymi obostrzeniami i zgodami wlalciciela nieruchomoSci, ale najlepiej 

widziana jest forma wtasnoSci. Nie widzg r6wnlez przeszk6d w otrzymaniu w dzisiejszych czasach 

kredytu hlpotecznego, kt6ry bytby pokrywany w ratach zamiast czynszu dzieriawnego, ktdry 

teraz jest ptacony do gminy. Wowczas sprawa bytaby definitywnie zatatwiona i wilk bylby syty 

i owca cala. Proszg zwr6cie uwagg, te  bgdziemy musieli aktualizowat te czynsze w oparciu 

o nowe przepisy i ten czynsz, kt6ry w tym momencie jest - umowy z 1992 r. - zostanle 

drastycznie zwigkszony. To rozwiqzanie, kt6re proponujg jest dla PSS korzystne. Czy 

Spbtdzielnia, to jest prywatna dziataino~t Pana Klimaszki? Przeciei to sq Spbtdzielcy, kt6rzy tam 

wczeSniej pracowali, kt6rzy majq tam udziaty. To motna spokojnie rozwiqzat, a nie robit burzy, 

hucpy poiityunej, zbieraniem podpis6w i mdwieniem nieprawdy, te  Burmistrz chce zlikwidowat 



plekarnig. Burmlstrz nawet nle ma' takich kompetencji. MoiliwoSclq uratowanla tego calego 

tematu i wyjtcia obronnego dla wszystkich jest wzigcie kredytu 1 na pewno znajdzie sig bank, 

ktbry sflnansuje takq hipotekg oraz zainwestowanie w tq nieruchomoSt. Mam nadziejg, i e  na 

najblliszej sesji bgdg miat moil iwoit przedstawienia Palistwu kolejnych dowodbw j u i  na piimie, 

podplsanych przez Pana Prezesa dotyczqcych przyszloSci tej piekarni. Na ul. ieromskiego byla 

znakomita nieruchomo~t, ktbra istnleje nadal i t e i  naleiala do PSS-U. Tam byta pplkna piekarnia 

wraz z rampami podjazdowymi. To wszystko teraz nlszczeje. Tam nie ma iadnych zabudowari, 

nie bylo iadnych uciqillwoSc1 i t e i  wyplekano tam chleb naturalnq metodq. Kwestla samego 

zarzqdzania Sp6ldzielniq jest lstotna, bo tak jak i w samorzqdzie, tak t e i  w sp6ldzielniach 

decyzje, ktbre sq podejmowane kilka lat wczeSniej sq brzemlenne w skutkach. Proszg nle zrzucat 

na gming, t e  chce doprowadzit do zlikwidowania piekarni. Nle chcemy tego. Chcemy tylko zrobit 

tak, ieby gmina miala z tego tytulu dochod, a nieruchomolt przeszla na wlasnoit Sp6ldzielni co 

jest na pewno dla niej pozytywne. W wielu przypadkach w Polsce tak to funkcjonuje. Leplej jest 

wziqt kredyt i sptacat ten kredyt zamiast ptaclt raty aynszu do gminy, chyba i e  gmina 

w tym momencle zobowiqzuje sig do tego, i e  nie bgdzie podnosit stawki czynszu dzier2awneg0, 

=ego nle moina zrobit, ~on iewa i  bgdzie aktuallzacja tego aynszu tak jak w innych 

nieruchomoSciach I bgdzie to sprawiedliwe w stosunku do calej reszty podmiotow, kt6re 

dzleriawiq nieruchomoici. 

Glos zabml radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Panie Burmlstrzu, Szanowni 

Mieszkalicy Klodzka. Uwaiam, i e  to dobrze, i i  na poprzednlej sesjl zostallSmy zapoznani 

z poglqdami Sp6ldzielnl. W tej chwili mamy argumenty przedstawlone przez drugq strong. 

PowinniSmy spokojnie poaekat na ustosunkowanie sig Sp6tdzielni do przedstawlonej propozycjl 

i na stanowisko jakle zajmie Pan Burmlstrz. Jesteimy doplero na wstgpnym etapie, a tu jest taka 

wojna jakbySmy j u t  byli po uchwaleniu uchwaly. 

Glos zabrala radna Panl Marla Dzlewlecka. To nie jest wojna. To jest normalna sprawa. Moie 

10, 15 lat ternu za slabo bronillSmy naszych polskich przedsigbiontw, naszych polskich sklepow 

i dlatego mamy takq sytuacjg jakq mamy. Uwaiam, i e  sytuacja w handlu jest fatalna. Padw 

tutaj slowa, i e  w zasadzle jest to budynek bliski Smierci technicznej, wigc wydaje mi slg, i e  

bgdzie bardzo ciekawe jaka kwota bgdzie przedstawiona w operacle szacunkowym. Dla nas jest 

waine, aby ta piekarnia zostala zachowana. Dziwig sig tym mieszkalicom, kt6rzy majq 

zastrzeienia, a przez tyle lat jakoS im te zapachy nie przeszkadzaly. Tak bywa, i e  czasami cod 

komuS zaczyna przeszkadzae po wielu latach. Bo tam nie nastzlplta nadzwyczajna zmiana jeSli 

chodzi o okolicznych mleszkalic6w ulicy. Zatoimy, i e  Sp6tdzielnia zgodzilaby sig na 

przenlesienle tej plekarnl nleco wyiej, w oddaii od centrum miasta - to czy wtedy tam bgdq 

ludzie chodzit? W tym momencie tracl ona swojq konkurencyjnoit. Przy rondzie to jeszue ma 

szanse funkcjonowat. Wyobraicie soble Palistwo 500 metrow ba~ej  ldqc wzdtui ul. Mickiewlcza 

w strong np. ruchu, to kto tam pojdzie? Szczegblnie starsze osoby bgdq mlaly to utrudnione. Tu 



musimy pewne rzeczy wziqt pod uwagg. Rozliczanie dzisiaj w jaki spos6b zarzqdzana byla 

Sp6tdzieinia to nie jest najlepszy pomysl, bo ja na ten temat nle mam tadnych informacji. Pan 

Burmistrz bardzo tutaj rozllczyl Sp6tdzielnlg Pionier, ale to h e  jest w gestii radnych I Pana 

Burmistrza. Ta sytuacja powstata raczej przez mechanizmy stworzone przez ustawodawcg, te  

polski handel detaliany praktycznie upadl. Ratujmy to co sig jeszcze da uratowat. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski przychylil sig do tego, co m6wll radny Pan Stanisfaw 

Ferenc. Na poprzedniej sesji poznaliimy stanowisko jednej strony, dzisiaj poznaliimy stanowisko 

Pana Burmistna, pewnie jeszcze pojawiq sig inne informacje na ten temat. Bedziemy czekat jak 

sprawa sig dalej potoczy. 

Glos zabrala radna Pani Renata Urbaniak. Panie Przewodniczqcy, Panie Burmistrzu, Szanowna 

Rado. Rozpatrujemy sprawg Sp6tdzielni. Aby dowiedzlet sig jaka bgdzie kwota trzeba najpierw 

wystqpit o kupno. To jest tak jak w przypadku wykupu mieszkania. Wystgpujemy o kupno do 

Urzgdu, a Urzqd m6wi o kwocie. Dopiero wtedy decydujemy czy chcemy je wykupit, czy te t  nie. 

To samo bgdzie ze Sp6ldzielniq. Nikt z nas nle rozmawia, czy tego nie bgdq chcieli wzlqd 

pracownicy w sp6tce. Z tego co ja slyszatam, to wyraiajq takq chgt. Rozpatrujemy t q  sprawg 

juz drugq sesjg nie wiedzqc na czym to sig skoliczy, wigc nie rozumiem po co jest ta dyskusja. 

RozmawialiSmy kiedyS o pasach, a na ul. Tetmajera przy skle'~ie PSS Spolem zostal zrobiony 

bardzo ladny podjazd, ale przejicia przez ulicg w tym miejscu nie mamy. Radna poprosila 

o rozpatnenie motliwoici utworzenia w tym miejscu przejicia dia pieszych. 

Wigcej glos6w nie stwierdzono. 

8. Zakohuenie sesji. 

Przewodnlaqcy Rady Pan Tomasz iabski zamknql obrady mowiqc: ,,Zamykam obrady XXIX 

sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakoliczenie sesji nastppito o godz. 11:OO 

Protokdl sporzqdzila: Aneta Bedkowska @Iy 


